
 

 

 

Spoštovani! 

Na vaši internetni strani 

http://www.mg.gov.si/si/zakonodaja_in_dokumenti/energetika/predlogi_predpisov/energetika/  je 

objavljen predlog Energetskega zakona (EZ-1)namenjen javni obravnavi. Ta zakon v svojem zadnjem 

565. členu predvideva ukinitev statusa reke Soče kot naravne vrednote in razveljavitev varstvenega 

režima, ki ga zagotavljata Zakon o določitvi zavarovanega območja za reko Sočo s pritoki (Uradni list 

SRS, št. 7/76) in Zakon o ohranjanju narave (Uradni list RS, št. 56/99, 31/00, 119/02, 22/03, 41/04, 

96/04 – UPB). 

Zavod LTO Sotočje kot destinacijska organizacija za območje občin Tolmin in Kobarid in predstavnik 

225 turističnih ponudnikov – naših članov, izražamo protest in nasprotovanje navedenemu 565. členu 

predloga Energetskega zakona. Reka Soča je hrbtenica naše turistične ponudbe, ki je obstoječim 

zaščitam navkljub že danes močno  ogrožena in razvrednotena s prekomernim izčrpavanjem proda. 

Od ohranjenosti reke Soče so odvisni prav vsi turistični ponudniki v dolini.  Soča je ključni identitetni 

in programski element naše turistične ponudbe in usodno pomembno vpliva na osnovni in dodatni 

zaslužek vseh, ki se v dolini ukvarjajo s turizmom. Turizem je za naše razvojno prikrajšano in 

demografsko ogroženo območje ena redkih otipljivih razvojnih priložnosti, ki v primerjavi z 

morebitnimi energetskimi objekti zagotavlja zaposlitev in dodatne dohodke neprimerno večjemu 

številu prebivalcev. V strategijo razvoja našega turizma smo zapisali, da ga bomo razvijali na 

trajnosten način, z veliko odgovornostjo tako do naravne in kulturne dediščine, ki nam je bila 

zaupana kot do tistih, ki bodo za nami živeli v dolini Soče. Novi energetski objekti na reki Soči so v 

popolnem nasprotju s trajnostnim konceptom razvoja, ki ga podpira evropska skupnost in 

deklarativno razglaša tudi naša država. Ne nazadnje bi bilo prav tudi to, da se z zdravo samozavestjo 

zavedamo Soče tudi kot nacionalnega simbola in vrednote. Kdorkoli govori o Soči v tem smislu, ima v 

mislih prav obravnavano zavarovano območje od izvira do Tolmina in ne preostalega dela, ki smo ga z 

energetskimi objekti že povsem razvrednotili.  Povsem nesprejemljivo se nam zdi, da želi država, ki bi 

morala ščititi našo dediščino in podpirati razvoj gospodarskih dejavnosti, pomembnih tudi za 

prebivalce nepriviligiranih območij, z ukinitvijo varstvenih režimov za reko Sočo odpreti možnost  za 

uničenje še zadnjega kolikor toliko ohranjenega dela najlepše slovenske in po mnenju naših 

obiskovalcev tudi najlepše evropske reke. 

Pripravljavcem energetskega zakona predlagamo, da sporni 565. člen v celoti umaknejo iz predloga. 

 

Tolmin, 15. 07. 2011 

  LTO Sotočje 

 Janko Humar 

     direktor 

 


